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2018. december 05-i nyílt üléséről 
 

Az  ülés  helye:  Budaörsi  Polgármesteri  Hivatal  II.  emelet  nagyterem  (Budaörs,
Szabadság út 134.)

Jelen voltak: dr. Molnár Gábor elnök, Premecz Enikő, Simándi Szelim, Stift Nándor
és  dr. Kisfalvi Péter képviselő,  Bene Tünde, Laczik Zoltán,  Kovács Gábor, Tomory
Géza külsős bizottsági tagok

Igazoltan  távol:: dr.  Sokolowski  Márk  (később  megérkezett)  és  Simándi  Szelim
képviselő

Jelen voltak továbbá:  dr.  Molnár  Bernadett  aljegyző,  Biró  Gyula alpolgármester,
Vágó Csaba kabinetvezető,  Barta  Gáborné pénzügyi  irodavezető, dr.  Gróza Zsolt
vagyongazdálkodási  osztályvezető, Erdős Károlyné irodavezető, Benkovics Gábor,
Kozsda Attila, Zolnai Márton

Jegyzőkönyv-vezető: Pintérné Berecz Anita

dr. Molnár Gábor elnök: Tisztelettel köszönti a megjelenteket. Megállapítja, hogy a
Bizottság határozatképes, 11 bizottsági tag közül 9 tag jelen van és az ülést 1630

órakor megnyitja.  Kéri a Bizottság tagjait, hogy válasszanak jegyzőkönyv-hitelesítőt
és egyben javasolja, hogy Stift Nándor  képviselő bizottsági tagot válasszák meg. 

Stift Nándor képviselő bizottsági tag jelezte, hogy vállalja a jegyzőkönyv hitelesítését.

A Bizottság 9 egyhangú igen  szavazattal úgy döntött, hogy Stift Nándor  képviselő
bizottsági tagot  választja meg, a jegyzőkönyv bizottsági tag aláírójának. 

dr. Molnár Gábor elnök:  A napirendhez érkezett egy sürgősségi anyag „Döntés a
Törsvíz  Kft.  „v.a.”  ,  Törökbálint,  Raktárvárosi  út  1.  szám  alatti  ingatlanon  lévő
épülettartozékok  adásvételére  vonatkozó  szerződés  aláírására”  címmel,  kéri  ezt
napirendre  venni.  A bizottság  a  javaslatot  és  a  napirendet  7  igen  2  tartózkodó
szavazattal elfogadta. 

Napirend előtti hozzászólások:

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag: Nagyon rövid lesz, mert nem is a bizottsági
ülésre  szánta,  de  muszáj  elmondani.  Megdöbbenéssel,  és  felháborodással
tapasztalták,  hogy december  1-én a  Latinovics  színházban milyen előadás került
bemutatásra. Azt gondolja,  hogy legalább annyival megtisztelhetnék határon kívüli
társaikat, hogy legalább ilyen időpontra tekintettel vannak. Nem kívánja részletezni,
azt gondolja, mindenki látta a megjelent írásokat ezzel kapcsolatban, erre a jövőben
jobban kellene figyelni.



 Vágó Csaba kabinetvezető: Próbál magához térni a meglepetéstől, majd mindjárt
erre is rátér. Ő kér némi rugalmasságot a bizottságtól, mert azt szerette volna, ha a
várost érintő hulladékgazdálkodással kapcsolatos problémákról napirend előtt tudnak
egy kis beszélgetést folytatni, de a Btg-től ötre  jönnek, illetve az ÉTH-tól is érkezik
valaki. A testületre igyekeznek bevinni ezzel kapcsolatban egy anyagot, mert sok a
probléma, amit meg kellene oldani.  Visszatérve arra, amit Kapitány Gábor mondott,
ő  nem  látott  semmiféle  felháborodott  tömeget  Caragiale  Karnebál  című  darabja
kapcsán,  ami  miatt  fel  kellene háborodni.  Egy vígjáték,  nem láttak benne semmi
olyat,  ami  sértő  lett  volna,  egyébként  Kapitány  Gáborral  ellentétben,  ő  például
ellentétben ott volt. 

dr. Molnár Gábor elnök: Akkor az elhangozottak alapján megszakítják az ülést, ha
megjelennek a hulladék témában az illetékesek.

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag:  Személyes megszólíttatás okán szeretné
kérdezni, hogy egy ilyenfajta magánvéleménynek egy közalkalmazott részéről van-e
helye a bizottsági ülésen? 

dr. Molnár Gábor elnök: Ő nem érzett benne semmi sértőt, véleménye mindenkinek
lehet. 

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  Ne  szakítsák  meg  az  ülést,  csak  beszéljenek  a
dologról.  Kapitány úrnak  mondja,  hogy a  közalkalmazott  és  a  köztisztviselő  más
fogalom jogilag, ezt a facebookon nem akarta kijavítani, mert nem lett volna elegáns.
Magánvéleményt  nem fogalmazott  meg,  csak kérdezte,  hogy mi volt  a probléma,
mert hogy ő ott volt,  és látta a darabot, nem tudja milyen aggályok voltak. Ahhoz
viszont ragaszkodik, hogy ezt a véleményét elmondhassa. 

92/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
Napirend

Jegyzőkönyv-hitelesítő megválasztása és Napirend 

A.
Budaörs  Város  Önkormányzat  Pénzügyi  Ellenőrző  Bizottsága  úgy  dönt,  hogy
Simándi Szelim képviselő bizottsági tagot választja meg jegyzőkönyv hitelesítőnek.

B.

1.)  Budaörs  Város  Önkormányzat  2019.  évi  átmeneti  gazdálkodásáról  szóló
rendeletének megalkotása
2.)   Budaörs  Város  Önkormányzat  2018.  évi  költségvetésének  I-III.  negyedéves
végrehajtásáról szóló beszámoló
3.) Budaörs Város Önkormányzat 2019. évi költségvetési koncepciója
4.)  Az  Önkormányzat  fenntartásában  működő  költségvetési  intézmények  év  végi
jutalmazására pótelőirányzat biztosítása
5.) Budaörs Város Önkormányzat 2019. évi Éves Ellenőrzési Munkaterve



6.) Helyi értékvédelmi támogatás - 2018. 
7.) Budaörsi Teniszcentrum (BTC) bérleti díj
8.) A Gróf Bercsényi Zsuzsanna Városi Könyvtár státuszainak módosítása
9.) A Városi Sportcsarnok 2019. évi használatára vonatkozó pályázatok elbírálása 
10.) Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete a nem közművel összegyűjtött
háztartási  szennyvíz  begyűjtésére  vonatkozó  közszolgáltatásról  szóló  58/2013.
(XII.21.) önkormányzati rendelet módosítása 
11.) Közszolgáltatási keretszerződés IX. számú módosítása
12.)  Budaörs,  Lévai  u.  17-27.  sz.  alatti  Társasház  támogatási  szerződés
meghosszabbítására vonatkozó kérelme
13.) Döntés  a  Törsvíz  Kft.  „v.a.”  ,  Törökbálint,  Raktárvárosi  út  1.  szám  alatti

ingatlanon lévő épülettartozékok adásvételére vonatkozó szerződés aláírására

Napirendek tárgyalása: 

1.) Budaörs Város Önkormányzat 2019. évi átmeneti gazdálkodásáról szóló

rendeletének megalkotása

Barta Gáborné irodavezető: Ismertette az előterjesztést.

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a

bizottság 9 igen szavazattal elfogadásra javasolt.

93/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
Budaörs  Város  Önkormányzat 2019.  évi  átmeneti  gazdálkodásáról  szóló

rendeletének megalkotása

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága a

2019. évi átmeneti gazdálkodás szabályairól szóló rendelet-tervezetet a Képviselő-

testületnek a melléklet szerint elfogadásra javasolja.

2.) Budaörs  Város  Önkormányzat  2018.  évi  költségvetésének  I-III.
negyedéves végrehajtásáról szóló beszámoló

Sokolowski Márk képviselő megérkezett.

Barta Gáborné irodavezető: Ismertette az előterjesztést.

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a

bizottság 7 igen 3 tartózkodó szavazattal elfogadásra javasolt.



94/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
Budaörs Város Önkormányzat 2018. évi költségvetésének I-III. negyedéves 
végrehajtásáról szóló beszámoló

Budaörs Város Önkormányzat Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek  Budaörs  Város  Önkormányzat  2018.  évi  költségvetésének  I-III.

negyedéves  végrehajtásáról  szóló  tájékoztató  elfogadását  az  1-23.  számú

mellékletek szerint.

Halag  Mónika  megérkezett  a  Btg  részéről,  illetve  Pató  Simon  az  ÉTH

képviseletében.

Vágó Csaba kabinetvezető: Üdvözli a megjelenteket. Mint az ülés elején említette,

be fognak nyújtani a testületi ülésre egy tájékoztató anyagot a jelenlegi problémák

kapcsán,  s  kéri  a  Btg.  képviselőjét,  hogy pár  szóban válaszoljon,  ha  szükséges.

Jelen  pillanatban  olyan  helyzetben  vannak,  hogy  a  129  millió  forint  körüli  lejárt

tartozása van az ÉTH-nak, a Btg. felé, melyről értesítették az önkormányzatot, és az

ÉTH-t  is.  Ennek  kapcsán  próbáltak  leülni  a  múlt  héten,  hogy  kitalálják,  hogyan

rendezhető a helyzet, ami a q1,  és a q2, tehát az első két negyedévre vonatkozóan

áll fenn. Nyilván, a helyzet magyarázata az lehet, hogy az NHKV nem finanszírozza a

tevékenységet  az  ÉTH  felé,  így  ők  is  pénz  nélkül  vannak,  s  már  nem  nagyon

vállalható,  hogy  az  önkormányzat  segítségével  próbálják  fenntartani  a  helyzetet.

Augusztusig úgy tűnt, hogy zökkenőmentes az átállás, a Btg. korábbi szolgáltatási

színvonalát  az  ÉTH viszi  tovább,  de  most  már  nagyon  sok  panasz  van,  járatok

maradtak  ki,  vagy  csúsztak  meg.  Kérték,  hogy  az  ÉTH-t,  hogy  válaszoljon  a

kérdésekre. További probléma, hogy az önkormányzat bérbe adata a járműveit, ezek

a bérleti díjak sem jelentek meg az önkormányzat számláját, s ez nem csak az ÉTH-

nak okoz problémát, hanem nekik is.  A rendszert helyre kell billenteni, beszéljenek

arról,  merre  menjenek  tovább  a  működés  érdekében.  Kéri  a  bizottságot,  hogy

adjanak szót Pató Simon úrnak. 

dr. Molnár Gábor elnök:  Feltette szavazásra a határozati javaslatot, hogy a jelen

lévő  Pató  Simon  az  ÉTH  részéről  hozzászólási  lehetőséget  kapjon,  melyet  a

bizottság 9 igen szavazattal támogatott.



95/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
Hozzászólási jog

Budaörs Város Önkormányzat Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága hozzájárul, hogy Pató

Simon  az  ÉTH képviseletében  hozzászólási  lehetőséget  kapjon  az  ülés  során  a

hulladék problémák tárgyában.

Pató Simon ÉTH: Köszöni a meghívást, igyekszik tiszta vizet önteni a pohárba. Az

ÉTH helyzetéről annyit szeretne mondani, hogy ahogy kabinetvezető úr is említette,

s a médiában is  olvasható,  az NHKV-nál  elég jelentős problémák merültek fel.  A

rendszer úgy néz ki,  hogy a díjat  az NHKV szedi  be,  a számlák adminisztrációs

részét a közszolgáltatók végzik, és a számlát már az NHKV Zrt. küldi ki. A számlázási

rendszerben  nincsen  egység,  ahány cég,  annyi  rendszer  van  életben,  az  NHKV

megpróbált egy önálló számlázási rendszert létrehozni, ez bevezetés alatt áll. Ebből

következik, hogy a számlák nem mentek ki időben, ahogyan tapasztalható is volt,

nyilván, akkor a pénz nem folyik be, és pénzügyi problémák merültek fel. Nehezíti a

rendszert, hogy a közszolgáltatóknak vissza kell igazolni a teljesítést, hiába mondják,

hogy elszállították a hulladékot, ettől függetlenül negyedéves bontásban értékelik a

tevékenységet,  s  egy  kormányhatározat  általi  díjképlet  alapján  kaphatják  a

szolgáltatási díjat. Ennek két fő pontja van, az egyik a közszolgáltatási díj, ami egy

magasabb összeg, a másik az alapszolgáltatási díj, ez kettő forint hetvenhárom fillér.

A közszolgáltatási  díjban vannak az ún. bónusz szorzók,  ami alapján lényegesen

magasabb  díjat  kaphatnának,  mint  amit  korábban  részükre  biztosítottak  volna,  s

ezért is jöttek létre ezek az integrációs rendszerek.  Az ÉTH már elérte a négy forint

három fillért is, s 2017-től nem dolgoznak rosszabbul. Nyilván Budaörsön megjelent,

hogy elmaradt néhány járat, vagy  nem vitték el a szelektív hulladékot, de maga a

műszaki tartalom nem változott, a minőség lehet rosszabb. A minőség nem jelenik

meg a díjban, s a díjban nem jelenik meg a többlet szolgáltatás, vagy az a műszaki

tartalom,  aminek  meg  kellene  jelenni.  Ebből  az  következik,  hogy  a   q1,  q2-es

időszakban,  az a kettő  forint  hetvenhárom fillérrel  elszámolt  díj,  az igazából  nem

elegendő a  szolgáltatás  ellátására.  Vannak  még egyéb  követeléseik,  melyet  jóvá

kellene hagyni  az NHKV-nek,  ilyen például  a haszonanyag elszámolás, és annak



költség  tényezői,  és  vannak  költség  kompenzációs  elszámolási  tételek  a

rendszerben, melyek még folyamatban vannak, tehát nem lezárt tételek. Hiányzik

nekik ebből több mint 300 millió forint,  s a q3- as tételből pedig még nem kaptak

egyetlen forintot sem. Benyújtottak minden adatot az NHKV részére, összességében

210  millió  liter,  amit  el  kellene  számolni,  s  ha  kettő  forint  hetvenhárom  fillérrel

számolják, akkor is több, mint 500 millió forint a kintlévősége az ÉTH-nak, ami nem

jelenik meg a számláin, nem is tud, mert nincsen visszaigazolt teljesítés. Az NKHK

Zrt. kiközli, hogy mit fogad el abból az adatszolgáltatásból, s az számlázható le, ez

pedig  csúszik,  jelenleg  három  tételnél  folyamatban  van,  a  negyediknél  nem  is

beszélnek még róla.  Amint  megkapják  a  közlést,  hogy hány millió  forint  az,  amit

számlázhatnak, akkor azonnal intézik. A kérdés Budaörs részéről úgy merül fel, hogy

mikor  kapja meg ezt  a 121 millió  forintot.  Nekik  olyan jellegű ígéretük van,  hogy

december 03-ig talán a q3 is elszámolásra kerül,  s akkor azt gondolja,  hogy egy

jelentős összeget ki tudnak fizetni. Nem ígéri, hogy 100%-ban, mert nincs abban a

helyzetben, hogy ezt meg tudja ígérni, mert nem tudja megérkezi-e a számlára annyi

pénz. Azt írták alá a Btg-vel,  hogy december 15-ig,  ha jól  emlékszik,  kaptak egy

fizetési ütemtervet, ebben vannak záros ütemtervek, s ezt nekik vissza kel igazolni. A

fizetési megállapodás szerint december 31-ig kifizetik a 121 millió 157 ezer forintot a

Btg. részére. Igyekezni fognak, hogy ki tudják fizetni, de nehézségeik vannak, s nem

csupán  a  Btg-ről  van  szó,  vannak  nekik  még  alvállalkozóik.  Felmerülnek  még

teljesítési  problémák,  tárgyi  és  személyi,  a  munkabér  és  a  meglévő  géppark

üzemeltetése  kapcsán.  Nemcsak  a  javítási  költségek,  hanem  az  alkatrészek

költségei is nőttek, ezeket csak megfelelő pénzügyi háttérrel lehet biztosítani.  

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag: Meg tudná mondani, hogy Budaörs részéről

ki az, aki a társulási üléseken részt vesz?

Vágó Csaba kabinetvezető:  Kálóczi  Imre  alpolgármester,  ha  tőle  is  elfogadja  a

választ. Az egész rendszer, ha jól érzékeli borotvaélen táncol, s minden a pénzen

múlik. Jól érti, hogy nem lesz elszállítva a szemét, ha nincs pénz?

Pató Simon ÉTH:  Meg tudja erősíteni, hogy Kálóczi Imre alpolgármester úr vesz

részt  a  társulati  üléseken.  A rendszer  valóban  borotvaélen  táncol,  ezt  tudják  az

NKHK-nál,  és  a  Kormánynál  is,  hisz  éppen  tegnap  délelőtt  neveztek  ki  az  új

megbízott vezérigazgatót az NHKV élére, tegnap óta van, hónapokig nem is volt első

számú felelős vezető. Remélik, hogy az ígéreteknek megfelelően tud majd működni



a  rendszer  országosan,  egységesen,  magas  műszaki  tartalommal,  s  a

rezsicsökkentés díja nem változhat. Szeretné emlékeztetni a jelenlévőket, hogy ma

Budaörsön, vagy akár Szabadbattyánban a 2011. december 31-i  önkormányzatok

által megállapított díjon kell szolgáltatni. 2011-hez képest, azt gondolja, hogy eltelt

hét év, s akkor, amikor a Statisztikai Hivatal el szokta mondani, hogy a bérek hány

százalékkal növekedtek, ilyen 70% körüli bérnövekedésről beszélnek, ha csak ehhez

viszonyítják,a 2011 díj igen alacsony.

Kapitány  Gábor  külsős  bizottsági  tag:Kálóczi  Imre  milyen  tisztséggel,  milyen

felhatalmazással vesz részt?

Pató Simon ÉTH: Azt ő nem tudja, gondolja az önkormányzat képviseletében van

jelen, egyébként gondolja, az önkormányzat meghatalmazta őt, hogy teljes tárgyalási

joggal vehessen részt.

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag:Felügyelő bizottsági tag?

Pató Simon ÉTH:Tudomása szerint most nem.

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  Meghatalmazottként  vesz  részt  teljes  jogkörrel,  a

polgármester  úr  meghatalmazottjaként,  de  neki,  mint  Kálóczi  Imrének  nincs

mandátuma a társulási ülésen, hanem, mint a város képviselőjének van.

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag:  Akkor viszont az a kérdése, hogy kinek

van?

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  Budaörs  város  Önkormányzata  a  tagja  ennek  a

társulásnak,  s  az  önkormányzat  képviseletére  jogosult  személy,  vagy  annak

meghatalmazottja vehet részt teljes jogkörrel az ülésen.

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag: Akkor polgármester úr az, aki képviseli a

várost bármiféle tisztségben ebben a Társulásban? Konkretizálják már.

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  Mondja  akkor  lassabban.  A  város  képviseletére

jogosultan a  polgármestert  szokta megjeleníteni, adott  estben, ha akadályoztatva

van, akkor meghatalmazottként Kálóczi Imre jelenik meg, mind a ketten vettek már

részt ilyen ülésen. Ez egyébként az önkormányzati törvényből is ki szokott derülni,

hogy ki rendelkezik jogosítvánnyal erre nézve.  

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag: Akkor ő a vendégeiktől kérdezi, mert úgy

látszik, nehéz nevet kimondani, hogy bármilyen vezetői státuszban, elnök, alelnök,



felügyelő bizottsági tag, stb. kik vesznek részt Budaörsről ezeken az üléseken?Úgy

mint tisztségviselő. 

Pató Simon ÉTH: A Társulásnak van egy szabályzata, mely meghatározza, hogy az

elnök jelen pillanatban T. Mészáros András, Érd megyei jogú város polgármestere.

Ismeretei szerint van kettő elnök helyettes, nem napra kész ebből, elképzelhetőnek

tartja,  hogy  ebből  az  egyik  a  Budaörsi  polgármester,  de  inkább  megnézik.  A

Felügyelő bizottságban biztos, hogy nem volt tag, ők épp most mondtak le.  

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag : Azért kérdezte, mert nyilván a vezetőség

ezekről  a  problémákról  folyamatosan  tud,  ők  is  megtarthatták  volna  ezt  a

tájékoztatót. Azt gondolja, akkor nem kell ilyen köröket lefutni s napra késznek kell

lenni. 

Pató Simon ÉTH:  Két héten belül volt egy társulási ülés, ahol az ÉTH tájékoztatta a

Társulást a jelenlegei helyzetről, hogy 800-1000.000 az a kintlévőség, ami van, s azt

várják, hogy ezt megkapják az NHKV-tól.

Stift  Nándor  képviselő:  Sajnálatos  az,  hogy ide  eljutottak  Kérdése,  hogy ha az

NHKV a q3-mas időszakot nem fogja kifizetni decemberben, akkor Önök nem tudják

teljesíteni, amit a Btg-vel aláírtak. Ha ez megtörténik, akkor mi lesz utána? 

ÉTH: Van egy érvényben lévő megállapodás, aminek a határideje még nem járt le.

Napi kapcsolatban van az NHKV-val, jelen pillanatban ígéretek vannak arra, hogy ezt

tudják rendezni,  ők minden hiánypótlást teljesítettek, ennek ellenőrzési  és átfutási

ideje 10 nap. Valójában azért nincs tartozása az NHLV-nak, mert nincs lejárt számla,

nem jutnak el ebbe  a fázisba, hogy számlázhatnának,s azt mondhassák, hogy nem

fizeti ki, sajnos ez a rendszer ma ilyen. Hogy ebből mi lesz? Azt gondolja, politikai

kérdés is, gondolja, ha előáll ez a helyzet, hogy akár felszámolás is lehet, akkor az

illetékesek megteszik a szükséges lépéseket, de reméli nem fog erre sor kerülni, bár

a pénzügyi szabályzat szerint erre van lehetőség. .

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  Ülésről-ülésre  a  problémákat  részletesen,

folyamatosan  jelezték  testületen,  PEB-en,  TFVB-n.  Most  jutottak  el  oda,  miután

leültek átbeszélni, hogy most már ne csak ők mondják el, hanem mondja el az ÉTH

is  a  problémákat,  mert  ő  van  ott  ténylegesen.  Azt  állítani,  hogy  miért  nem

tájékoztattak, nem állja meg a helyét, nem tényszerű, ahogy az sem, hogy ki, hol, mit



képvisel,  akkor,  amikor  egy  rendszer  összeomlani  készül,  amit  nagyon  nem

szeretnének, akkor azt mondani, hogy nem tájékoztattak, ez felelőtlen és cinikus.

Kapitány  Gábor  külsős  bizottsági  tag:  Kíváncsi  lenne,  mikor  hangzott  el  ilyen

vélemény, amit Vágó úr ismertetett.

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  Több  bizottságon,  testületi  ülésen  az  elmúlt

hónapokban,  napirend  előtt,  rendszeresen   adott  erről  tájékoztatást,  hogy  itt

valószínűleg baj van, baj lehet. Számszerű adatokat ők sem láttak, a Btg. nyilván

addig húzta, hogy hátha megjön a pénz. Most van egy számszerű adat, ő 129 milliót

mondott, Pató Simon úr 121-et, itt annyi eltérés van, hogy 10 milliót italt át a múlt

héten az ÉTH, hogy legalább az a partneri kapcsolat meglegyen.  

Kapitány  Gábor  külsős  bizottsági  tag:  Elnézést  kér,  hogy  közalkalmazottnak

nevezte,  pedig  köztisztviselő,  tévedett.  Arra  nem  kapott  válasz,  amit  Vágó  úr

vélelmezett, hogy mikor történt számonkérés? 

Vágó  Csaba  kabinetvezető:Számonkérés  idáig  nem  hangzott  el.  Nem  érti  a

kérdést, nem tud válaszolni. 

ÉTH: A mellette ülő képviselő asszony (Premecz Enikő) azt kérdezte, hogy megteheti

e  az  NHK,  hogy csak  részben  fogadja  el  a  számlákat,  s  részben  teljesít?  Igen,

megteheti. Pontosan a q1, q2 kapcsán volt 194 millió literes teljesítési adatuk, ami

vonatkozik Budaörsre és más 22 településre, ahol szolgáltatnak. Ez kiszámlázható

tétel. Említette, hogy vannak informatikai problémák, s úgy döntött az NKHV, hogy 60

millió liter azért ne kerülhetett visszaigazolásra, mert a számlákat még nem fogadta

be az NHKV, a posta még ne számlázott.  A teljesítés megvolt,  az ellenérték nem

teljesen. Költségtérítés pedig egy lezárt időszak után történhet meg, ezt csak akkor

tehetik meg, amikor teljesen elszámoltak a 194 millió literrel.  Január 1-től március

31-ig tartó időszakról beszélnek december 06-án. 

Biró Gyula alpolgármester: Ha már nincsenek anyagi problémák, akkor fel tud majd

menni  a hegyre az autó? Akkor minden rendben lesz? Tényleg igaz,  hogy a Btg

javíttat autókat jelenleg is az ÉTH helyett?

Pató Simon ÉTH: Nyilván jobban tudnak teljesíteni, ha helyre áll a jelenlegi kaotikus

helyzet. A Btg-vel nagyon jó a kapcsolatuk. Az ÉTH-nak jelenleg nincs önálló irodája

Budaörsön,  felmerül  a  Mátra  utcában  egy lehetőség,  de  ott  parkolási  problémák

vannak. Jó lenne a városközpontban egy olyan iroda, ami most rendelkezésre áll a



Btg-nél.  A konténer irodát a Vasút  utcában elvetették. Abban maradtak a Btg-vel,

hogy áprilisig ezt megoldják. Korán ki kell választani, hogy az informatikai rendszert

is  kiépíthessék.  Hozzá  teszi,  saját  vezetési  problémáik  is  vannak,  szeretne  egy

állandó  személyzetet,  állandó  vezetőt.  Van  esélyes  jelölt,  kell  egy  kis  idő  a

betanulásra, a Btg ebben is segít. A KEOP- os pályázat kapcsán, amit még Érd nyert

meg, 17 darab autót kapnak, ezek fel tudnak menni a hegyre. Vannak gyűjtőpontok,

ahová le kell  majd hozni a hulladékot.  Autók javítása kapcsán 11 autót vettek át,

kettőt tulajdonba is. Az üzemeltetési feladatokat az ÉTH-nak kell végezni, a nagyobb

javításokat a tulajdonosnak, így jelenhet meg a Btg.

Halag  Mónika  Btg:  A  Btg.  időben  teljesített  a  q1,  q2  tekintetében  határidőre

teljesített  az NHKV felé,  a  budaörsiek meg is  kapták a számlát.  Hétfőn jelezte a

vezetőin,  az  ügyfelek  elégedetlenek,  s  nem értik  a  kialakult  helyzetet,  különösen

nehéz, hogy az ügyfélszolgálatot a BTg látja el, hisz ugyanazokat az arcokat látják,

nem értik, az NHKV-t, ÉTH-t. Nehéz időszaknak néznek elébe, különösen, ha leesik

a hó, a szemetet most itt több hete nem viszik el néhol, súlyos lemaradások vannak,

amit azt ÉTH most igyekszik kezelni, de a budaörsiek nem ehhez vannak szokva. Azt

kérte a Hivataltól, hogy kommunikáljanak, hogy érezzék az emberek, hogy itt vannak,

s megpróbálnak mindent megtenni. 

dr. Molnár Gábor elnök: Köszöni a tájékoztatást.  

3.) Budaörs Város Önkormányzat 2019. évi költségvetési koncepciója 

Barta Gáborné irodavezető: Ismertette az előterjesztést.

Kapitány  Gábor  külsős  bizottsági  tag: A 7,7  milliárd  iparűzési  adóbevételt  mi
alapján prognosztizálták? Nincs ok megszorításra a jövőben, ha jól érti, nincs olyan
terület, ahol csökkenteni kellene az előző évi kiadásokat. 

Barta  Gáborné  irodavezető:  Még  2017  decemberében  döntött  a  testület  három
adónem  vonatkozásában  az  adó  mérték  emelésről.  Kettő  adónem  az  adott  évi
kötelezettséggel zárul, így teljes mértékben az adott költségvetési évben jelentkezik,
de az iparűzési adó az elválik, az üzleti év utáni iparűzési adó megfizetése elválik a
költségvetési évtől. A 2018-ra vonatkozó határideje 2019. május 31. Azt adófizetési
kötelezettségnek két nagy időpontja van,a szeptember 15 és a március 15, előleg
kivetés alapján történik a fizetés. December 20., a feltöltési kötelezettségre kötelezett
adózóknak még itt van egy fizetési kötelezettségük, ez, amit igazán nagyon nehéz
előre  tervezni,  igazából  csak  januárban,  erre  ad  lehetőséget  a  9%-os  feltöltési



kötelezettség. Akkor lehet igazán látni hogy tervezett előirányzat fog-e teljesülni, mert
magának az üzleti  évnek a lezárása,  az a következő év.  Az iparűzési  adónál  az
adóemelésből  származó  többletbevétel  az  nem teljesen jelenik  meg a  2018-ban,
hanem átcsúszik a következő évre.  A megszorító  intézkedések kapcsán azt tudja
mondani,  hogy  megkezdődtek  az  egyeztetések  az  intézményekkel,  az  ő
költségvetésüket érintően még van egy kérdés, hogy a garantált bérminimum és a
minimálbér kapcsán nagy valószínűséggel még decemberben döntés születik, ami
emelést fog jelenteni. Ennek költségkihatását nagyságrendileg számba vették, hogy
lesz-e külső segítség nem tudják, jogszabály még nem jelent meg. A havi bér és a
jutalmak  tekintetében  elérheti  a  százmilliót  is  városi  szinten  járulékokkal  együtt.
Megszorításokról nem beszél, mert a város érdeke, hogy amit eddig elértek, azt meg
tudják tartani, de hangsúlyozni szeretné, hogy a kötelező feladatellátást nem lehet,
és nem szabad veszélyeztetni. A működéssel nem lesznek problémák, inkább arra
célzott, hogy a 2017-től bevezetett szolidaritási hozzájárulás 2019-ben is megmarad.
Hétfőn értesült az önkormányzat, hogy a 2 milliárd 408 millióval szemben 2 milliárd
220 millió lesz a hozzájárulás mértéke, s ennek nem örülni kell, hogy kevesebb, hisz
ez  a  városnak  akkor  is  a  költségvetési  főösszeghez  képest  nagyon  magas
kötelezettség,  s  ez  a  kiadás,  melyet  a  saját  forrásokból  kell  kigazdálkodni,  a
fejlesztésektől vesz el.  Nem lesz megszorítás a működés kapcsán, de pont ezért
emelték az adó mértékét, viszont az elvonás a fejlesztési forrásokat vonja el. 

Kapitány  Gábor  külsős  bizottsági  tag: Bérekkel  kapcsolatban  a  szociális
hozzájárulási  adó mértéke viszont csökkenni  fog.  Szeretné jelezni,  hogy a terület
parlamenti  képviselője  többször  kérte  polgármester  urat,  hogy nyilatkozzon  arról,
hogy mi a valós összeg,  s polgármester úr erre másfél éve nem válaszolt. Ő is kért
egy hasonló adatközlést, erre összegszerűség nem, hanem táblázatok jöttek, s neki
más számok jöttek  ki,  de  ezt  a  vitát  nem akarja  megnyitni,  meglesz  ennek is  a
fóruma. ami tény, hogy az oktatási intézmények működtetése átkerült az államhoz,
annak az eddigi költsége viszont itt maradt a városnál. 

Vágó  Csaba  kabinetvezető: Nehéz  rendet  tenni  ebben  a  szófolyamban,  mert
gyakorlatilag azt látja, hogy próbálják bagatellizálni, hogy 2,3 milliárd évente kikerül a
város költségvetéséből, s bekerül az államéba. Az, hogy ez pontosan mennyi, évről-
évre változik, s segít ennek kiközlésében az Államkincstár is. A szociális hozzájárulás
összege valóban csökken, de nem ellensúlyozza a minimál bér emelkedést. Konkrét
számok még nincsenek, ez decemberben jön meg, nagyságrendileg beillesztették a
koncepcióba, amit tudnak. Az, hogy az oktatási intézmények működtetése átkerült az
államhoz,  nem  örömtűz,  ugyanúgy  költenek  a  hézagok  betöltésére  a  közoktatás
tekintetében, amit a Klik nem lát el megfelelően.

dr.  Molnár Gábor elnök:  Feltette  szavazásra a koncepció elfogadását,  melyet  a

bizottság 7 igen 3 nem szavazattal elfogadásra javasolt.

96/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
Budaörs Város Önkormányzat 2019. évi költségvetési koncepciója 

Budaörs Város Önkormányzat Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága javasolja a Képviselő-

testületnek  a  2019.  évi  költségvetési  koncepciót  elfogadni  az  előterjesztésben

foglaltak szerint. 



4.) Az Önkormányzat fenntartásában működő költségvetési intézmények év
végi jutalmazásához pótelőirányzat biztosítása

Barta Gáborné: Ismerteti az előterjesztést.

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a

bizottság 10  igen szavazattal elfogadásra javasolt.

97/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
Az Önkormányzat fenntartásában működő költségvetési intézmények év végi
jutalmazásához pótelőirányzat biztosítása

1. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága
javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  Budaörs  Város  Önkormányzat  által
fenntartott  intézményekben,  az  Önkormányzat  által  foglalkoztatott
közalkalmazottak,  valamint  a  Védőnői  Szolgálat  részére  fizethető  év  végi
jutalomkeretet az alábbiak szerint határozza meg:

e Ft-ban

Budaörsi Csicsergő Óvoda 8 134

ebből: NKT hatálya alá tartozó alkalmazottak 4 862

           KJT hatálya alá tartozó alkalmazottak 3 272

Rózsa Utcai Tagóvoda 9 268

ebből: NKT hatálya alá tartozó alkalmazottak 5 192

           KJT hatálya alá tartozó alkalmazottak 4 076

Budaörsi Vackor Óvoda 6 363

ebből: NKT hatálya alá tartozó alkalmazottak 3 829

           KJT hatálya alá tartozó alkalmazottak 2 534

Budaörsi Csillagfürt Óvoda 7 851

ebből: NKT hatálya alá tartozó alkalmazottak 5 069

           KJT hatálya alá tartozó alkalmazottak 2 782

Kamaraerdei Óvoda 5 392

ebből: NKT hatálya alá tartozó alkalmazottak 3 109

           KJT hatálya alá tartozó alkalmazottak 2 283

Farkasréti Pagony Óvoda 5 943

ebből: NKT hatálya alá tartozó alkalmazottak 2 875



           KJT hatálya alá tartozó alkalmazottak 3 068

Zippel-Zappel Német Nemzetiségi Óvoda 6 441

ebből: NKT hatálya alá tartozó alkalmazottak 4 099

           KJT hatálya alá tartozó alkalmazottak 2 342

Holdfény Utcai Óvoda 6 826

ebből: NKT hatálya alá tartozó alkalmazottak 4 059

           KJT hatálya alá tartozó alkalmazottak 2 767

Budaörsi Kincskereső Óvoda 8 132

ebből: NKT hatálya alá tartozó alkalmazottak 4 649

           KJT hatálya alá tartozó alkalmazottak 3 483

Budaörsi Mákszem Óvoda 5 459

ebből: NKT hatálya alá tartozó alkalmazottak 3 569

           KJT hatálya alá tartozó alkalmazottak 1 890

gr. Bercsényi Zsuzsanna Városi Könyvtár 3 098

Pitypang Bölcsőde 13 534

Százszorszép Bölcsőde 9 292

Jókai Mór Művelődési Központ 2 976

Budaörsi Latinovits Színház 3 138

Budaörsi Latinovits Színház Városi Ifjúsági Klub 1 147

Védőnői Szolgálat 3 839

2. Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testülete Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága
javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  Budaörs  Város  Önkormányzat  által
fenntartott  intézményekben,  az  Önkormányzat  által  foglalkoztatott
közalkalmazottak, valamint a Védőnői Szolgálat részére fizethető év végi jutalom,
továbbá  az  azt  terhelő  munkáltatói  közterhek  fedezetéhez  az  Önkormányzat
költségvetését,  valamint  az  intézményi  költségvetéseket  érintő  előirányzat
módosításokat támogassa az alábbiak szerint:

e Ft-ban

gr. Bercsényi Zsuzsanna Városi Könyvtár 10. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás 2 222

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai 1 859

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó 363



Budaörsi Latinovits Színház 11. és 11/A. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás -1 356

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai -1 135

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó -221

Budaörsi Latinovits Színház/Városi Ifjúsági Klub 11 és 11/B 
melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás 609

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai 510

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó 99

Pitypang Bölcsőde 12. és 12/A. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás 2 476

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai 2 072

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó 404

Százszorszép Bölcsőde 12. és 12/B. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás -2 609

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai -2 183

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó -426

Jókai Mór Művelődési Központ 13. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás -105

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai -88

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó -17

 Budaörsi Csicsergő Óvoda 14. és 14/A melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás -6 489

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai -5 430

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó -1 059

 Rózsa Utcai Tagóvoda 14. és 14/B melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás -7 470

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai -6 251

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó -1 219

 Budaörsi Vackor Óvoda 15. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás 1 976



Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai 1 654

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó 322

 Csillagfürt Óvoda 16. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás 7 072

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai 5 918

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó 1 154

 Kamaraerdei Óvoda 17. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás 4 658

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai 3 898

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó 760

 Farkasréti Pagony Óvoda 18. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás -10 873

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai -9 099

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó -1 774

 Zippel-Zappel Német Nemzetiségi Óvoda 19. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás -233

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai -195

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó -38

 Holdfény Utcai Óvoda 20. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás -1 478

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai -1 237

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó -241

 Budaörsi Kincskereső Óvoda 21. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás 8 972

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai 7 508

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó 1 464

 Budaörsi Mákszem Óvoda 22. melléklet

Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás 3 393

Kiadások/I.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai 2 839

Kiadások/I.2. 1. Szociális hozzájárulási adó 554

Önkormányzat  személyi  juttatásai,  munkaadókat  terhelő



járulékai  és  a  szociális  hozzájárulási  adó  részletezése  3/A
melléklet

9.1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai -1 287

9.2. 1. Szociális hozzájárulási adó -251

Védőnői szolgálat 3/A melléklet

1.1. Foglalkoztatottak személyi juttatásai 647

2. 1. Szociális hozzájárulási adó 126

Önkormányzat tervezett kiadásai 3. melléklet

III.1. Irányító szervi támogatás folyósítása      76
5

5.) Budaörs Város Önkormányzat 2019. Éves Ellenőrzési Terve

Tóth Attila belső ellenőr: Ismertette az előterjesztést.

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag: Egy-egy terület vizsgálatára milyen gyakran 
térnek vissza? Van, ami évek óta megjelenik visszatérően,s van, ami régóta nem volt
vizsgálva.

Tóth  Attila  belső  ellenőr:  A  BKR  a  mi  a  belső  ellenőrzés  módszertanát
meghatározza, kötelező módon előírja a belső kontrollrendszer ellenőrzését minden
évben. Még akkor is kell ellenőrizni, vagy az öt eleme közül valamelyiket, ha az nem
szerepel az ellenőrzés tárgykörében. Például, ha a Hivatalban a számviteli rendszert
ellenőrzik, akkor kapcsolódó vizsgálatként ellenőrizniük kell a belső kontrollrendszert.
A kockázatelemzés kihoz eredményeket, s ha ott valami magas prioritást kap, akkor
azt  ellenőrizni  kell.  Ha  a  kockázati  szint  a  kockázatkezelési  bizottság  belső
értékelése szerint nem éri el azt a szintet, akkor azt ritkábban vizsgálják, ezért van
hektikusság az ellenőrzési tervekben. A ritkán ellenőrzött terület ebből adódhat, de
erre is igyekeznek kitérni. Régen ellenőrizték a szervezeti egységeken belül például
a közterület-felügyeletet, a költségek elszámolásának szabályszerűségét, erre épp
most kerül  sor.  Ilyenekre is sor kerül,  akár javaslatok alapján, vagy tapasztalatok
alapján, ha úgy tapasztalják, hogy valami kimaradt. A bizottság, és a testület is tehet
javaslatot,  hogy mi  szerepeljen  az  ellenőrzési  tervben,  ezt  megvizsgálják,  és  az
ellenőrzés önálló hatáskörben dönthet arról, hogy beveszi-e az ellenőrzési tervbe.  

Kapitány Gábor külsős bizottsági tag:   Az lenne a javaslata,  hogy a 2019. évi
ellenőrzési  terv  5  soráról  a  civil  szervezetek  kerüljenek  le,  s  helyette  a  Kabinet
működését, kötelezettségvállalását, elszámolását kéri vizsgálni, ez nem történt meg
2018-ban és 2017-ben sem. 



Tóth Attila belső ellenőr: Tartalmilag, szakmailag és szándékában is azonosulni tud
a javaslattal, mert ésszerű, azonban van benne tévedés. Ezeket a tevékenységeket
vizsgálták.  A  2017  es  évben  is  vizsgálták  a  Kabinet  teljesítésigazolásait,
elszámolásait. nem úgy, hogy a Kabinet pénzügyi elszámolásai, hanem úgy, hogy
egy  másik  témakör  keretében,  a  kötelezettségvállalások  vizsgálata  keretében
belekerültek a Kabinet számlái is a reprezentatív mintavételbe. Legalább 20 tételt
vizsgáltak, a részletes jelentés a napokban ki is került. Nagyon nehéz az ellenőrzési
szóhasználatot  akár  még bizottsági  tagokkal  egyeztetni,  mert  a  mindennapokban
nincsenek  benne.  De  ha  végignézi  a  tervet,  a  2019-es  tervben  ott  van  a
szabályszerűségi  ellenőrzések  között,  a  kötelezettségvállalások,  5  tétel  van  itt,  a
pénzügyi  ellenjegyzés,  maga  a  kötelezettségvállalás-szerződések,  megrendelések
szabályszerűsége,  a  teljesítés,  és  az  utalványozás.  Tehát  a  teljes  spektrumot
végigvizsgálják, a tervben szerepel ez a javaslat. Civil szervezeteket nem hagyják ki
soha, mindig ellenőrzik, hisz költségvetési körön kívüli szervezetek, közpénzről van
szó,  ennek  ellenőrzését  nagyon  fontosnak  tartják.  Kapacitástervet  is  készítenek,
ebben van 30 nap, ami 7%-ot jelent a teljes kapacitásukban, amiben soron kívüli
ellenőrzést rendelhet el  jegyző úr.  Hogy kinek a javaslatára, és elrendeli-e,  azt  ő
dönti  el,  de  tapasztalatai  alapján,  és  a  tények  alapján  azt  gondolja,  hogy  amit
javasolt,  azt gondolja, hogy meg fog történni.

Kapitány  Gábor  külsős bizottsági  tag:  Fenntartja  a  módosító  javaslatát,  a  civil
szervezetek elszámolása is a Kabinet irodán van. 

Tóth Attila belső ellenőr:  Eszük ágában sincs kibújni a feladatok alól, húsz tételt
vizsgáltak,  és  civil  szervezeteket  is,  négyet.  Nem került  ki  a  Kabinet  a  vizsgálati
körből. 

dr. Molnár Gábor elnök:  Feltette szavazásra Kapitány Gábor módosító javaslatát,
melyet a bizottság 3 igen, 2 tartózkodó, 5 igen szavazattal nem támogatott.

dr. Molnár Gábor elnök: Feltette szavazásra az eredeti határozati javaslatot, melyet

a bizottság 3 nem 7 igen szavazattal elfogadásra javasolt.

98/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
Budaörs Város Önkormányzat 2019. Éves Ellenőrzési Terve

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága
javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  Magyarország  helyi  önkormányzatairól
szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 119 § (5) bekezdésében foglalt jogkörében eljárva
hagyja  jóvá  az  Önkormányzat  belső  ellenőrzésére  vonatkozó  2019.  évi  Éves
Ellenőrzési Tervet az előterjesztés melléklete szerint.

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  Jelzi,  kicsit  visszatérve  –mert  szót  kért,  csak
elsodródott-   mindenki  számára  jelzi,  hogy  folyamatosan  ellenőrzik  a  Kabinetet,
elszámoltatható  a  Kabinet.  Minden  egyes  választási  időszak  előtt  fel  szokott
merülni,hogy  ebből  politikai  tőkét  lehet  csinálni,  de  nem  lehet,  mert  átláthatóak,
elszámoltathatóak,  ezt  alá  tudják  támasztani,  és  folyamatosan  ellenőrzik  őket.
Egyébiránt  nem  mosható  össze  a  civil  ellenőrzés  a  Kabinet  irodával,  és  nem
érdemes kivenni őket az ellenőrzési tervből.



6.) Helyi értékvédelmi támogatás 

Vágó Csaba kabinetvezető: Ismerteti az előterjesztést.

Sokolowski Márk képviselő: Jelzi, a napirend kapcsán nem találták az anyagot a
rendszeren, de a meghívón rajta volt. 

Pintérné Berecz Anita, jegyzőkönyvezető:  Elnézést kér, valószínűleg ő rögzítette
rosszul, a TFVB ülés tárgyalta, ott szerepelt a rendszeren az anyag. 

Vágó Csaba kabinetvezető:Elnézést kérnek, s kéri, hogy a jövőben tudjanak arról,
hogy nem sikerül átnézni. Tárgyalhatják így az anyagot? 

Sokolowski Márk képviselő: Tárgyalhatják, nem biztos, hogy meg tudják szavazni,
testületi ülésig még alaposan átnézik. . 

dr. Molnár Gábor elnök:  Ismertette az előterjesztést maga is, majd felolvasta és

feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a  bizottság  végül  10  igen

szavazattal elfogadásra javasolt.

99/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
Helyi értékvédelmi támogatás 

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága
javasolja a Képviselő-testületnek, hogy kérje fel a polgármestert, hogy a 2019. évi
költségvetés tervezésekor a 2019. évi helyi értékvédelmi pályázat keretösszegeként
5000 e Ft-ot tervezzen.

7.) Budaörsi Teniszcentrum (BTC) bérleti díj

Vágó Csaba kabinetvezető: Ismerteti az előterjesztést, illetve a TFVB módosítását.

dr.  Molnár  Gábor elnök:  Feltette  szavazásra a TFVB által  módosított  határozati

javaslatot, mely szerint 2019. december 31. napjáig szól a határidő. A bizottság 10

igen szavazattal elfogadásra javasolta.

100/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat



Budaörsi Teniszcentrum (BTC) bérleti díj

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testületének Pénzügyi Ellenőrző Bizottsága
javasolja a Képviselő-testületnek, hogy:

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testülete  hagyja  jóvá  a  2040  Budaörs,
Baross u. 4153/89 hrsz-ú ingatlanra vonatkozó, a Budaörs Város Önkormányzat és a
Budaörsi Teniszcentrum Zrt. közti Béleti szerződés jelen előterjesztéshez mellékelt
módosítását, mely szerint a 2040 Budaörs, Baross u. 4153/89 hrsz-ú ingatlan bérleti
díja 2019. január 1-től 2019. december 31. napjáig 2.400.000,- Ft + Áfa évente.

8.) A Gróf Bercsényi Zsuzsanna Városi Könyvtár státuszainak módosítása

Vágó Csaba kabinetvezető: Ismerteti az előterjesztést.

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a

bizottság 10 igen szavazattal elfogadásra javasolt.

101/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
A Gróf Bercsényi Zsuzsanna Városi Könyvtár státuszainak módosítása

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testület Pénzügyi  Ellenőrző  Bizottsága
javasolja a Képviselő-testületnek, hogy a Gróf Bercsényi Zsuzsanna Városi Könyvtár
6  órás  státuszát  (könyvtáros)  8  órásra  módosítsa,  2019.  január  1-jétől.  A városi
könyvtár engedélyezett álláshelyeinek számát 12,25-ben határozza meg.

9.) A  Városi  Sportcsarnok  2019.  évi  használatára  vonatkozó  pályázatok
elbírálása

Vágó Csaba kabinetvezető: Ismerteti az előterjesztést.

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a

bizottság   10 igen  szavazattal elfogadásra javasolt.

102/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat



Városi Sportcsarnok 2019. évi használatára vonatkozó pályázatok elbírálása

1. Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testület  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  városi  sportcsarnok
használatára 7.239.000 Ft-ot biztosítson a város 2019.évi költségvetésében.

2. Budaörs  Város  Önkormányzat  Pénzügyi  Ellenőrző  Bizottsága  javasolja  a
Képviselő-testületnek,  hogy  az  alábbi  kérelmezők  részére,  2019-ben  a  Városi
Sportcsarnok  használatára,  a  következő  támogatásokat  hagyja  jóvá  a  2019.  évi
pályázati keret terhére.

I. Illyés Gyula Gimnázium, szalagavató – 2019. január 11. 904875 Ft
II. Budaörsi Kézilabda Sport Nonprofit Kft., jótékonysági bál – 2019. március 9. 904875 Ft
III. Mindszenty József R.K. Ált. Iskola, alapítványi bál – 2019. május 11.  904875Ft
IV. VIVART Zeneművész Egyesület, Budaörs Fesztivál záró koncert – 2019. május 5. 904875 Ft
V. Vivace, VI. Vivace Táncforgatag – 2019. június 16. 904875 Ft
VI. Buda-környéki Látássérültek Egyesülete, jótékonysági koncert - 2019. okt. vagy dec. 904875 Ft
VII. Szent Benedek Iskola, Szalagavató – 2019. november 29. 904875 Ft
VIII. Budaörsi Sport Club, asztalitenisz verseny – 2019. (pontos időpont még nem ismert) 904875 Ft

10.) A  nem  közművel  összegyűjtött  háztartási  szennyvíz  begyűjtésére
vonatkozó közszolgáltatásról szóló 58/2013. (XII. 21.) rendelet módosítása

Zolnai Márton út és mélyépítési osztályvezető: Ismerteti az előterjesztést. 

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a

bizottság   10 igen  szavazattal elfogadásra javasolt.

103/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
A nem közművel  összegyűjtött  háztartási  szennyvíz  begyűjtésére  vonatkozó
közszolgáltatásról szóló 58/2013. (XII. 21.) rendelet módosítása

1. Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek a nem közművel összegyűjtött háztartási
szennyvíz  begyűjtésére  vonatkozó  közszolgáltatásról  szóló  58/2013.  (XII.  21.)
rendelet módosítás megalkotását az előterjesztés 3. sz. melléklete szerint.

2. Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy kérje fel a polgármestert Budaörs
város közigazgatási  területén a nem közművel  összegyűjtött  háztartási  szennyvíz
begyűjtésére  irányuló  kötelező közszolgáltatás  ellátásáról szóló  közszolgáltatási
szerződés előterjesztésben foglaltaknak megfelelő módosításának aláírására.

11) Közszolgáltatási keretszerződés IX. számú módosítása 



Benkovics Gábor környezetvédelmi osztályvezető: Ismerteti az előterjesztést.

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a

bizottság   10 igen  szavazattal elfogadásra javasolt.

104/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
Közszolgáltatási keretszerződés IX. számú módosítása

1 Budaörs  Város  Önkormányzata  Pénzügyi  Ellenőrző  Bizottsága  javasolja a
Képviselő-testület  részére,  a  Budaörs  Város  Önkormányzata  és  Budaörsi
Településgazdálkodási Nonprofit  Kft között 2015. április 1.-én, a Közszolgáltatás
tárgyában létrejött keretszerződés, IX. számú módosításának jelen előterjesztés 1.
számú melléklete szerinti tartalommal történő elfogadását.

2 Budaörs  Város  Önkormányzata  Képviselő-testülete  Pénzügyi  Ellenőrzési
Bizottsága/  javasolja a  Képviselő-testületnek,  hogy  hatalmazza  fel  a
Polgármestert a jelen előterjesztés 2. számú mellékletét képező közszolgáltatási
keretszerződés aláírására. 

3 Budaörs  Város  Önkormányzata  Pénzügyi  Ellenőrző  Bizottsága  javasolja a
Képviselő-testületnek,  hogy  kérje  fel  a  Polgármestert,  hogy  a  Közszolgáltatási
keretszerződéshez  kapcsolódó  előirányzatokat  a  2019.  évi  költségvetésbe
tervezze be. 

11.) Budaörs,  Lévai  u.  17-27.  szám  alatti  Társasház  támogatási  szerződés
meghosszabbítására vonatkozó kérelme

dr. Gróza Zsolt vagyongazdálkodási osztályvezető: Ismerteti az előterjesztést.

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a

bizottság   10 igen  szavazattal elfogadásra javasolt.

105/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
Budaörs,  Lévai  u.  17-27.  szám  alatti  Társasház  támogatási  szerződés
meghosszabbítására vonatkozó kérelme

Budaörs  Város  Önkormányzata  Képviselő-testületének  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek, hogy 

1. járuljon hozzá a Budaörs Város Önkormányzata és a Budaörs, Lévai u. 17-27.
szám alatti Társasház között létrejött ÖNK-SZ-2017-437 számú, 2017. október
26-án  módosított  támogatási  szerződés  felhasználási,  illetve  elszámolási
határidejének 2021. december 31. napjáig történő hosszabbításához, azzal,
hogy további hosszabbításra nincs lehetőség.



2. amennyiben a támogatási szerződésben rögzített munkák elvégzése, illetve
az elszámoláshoz szükséges dokumentumok benyújtása a meghosszabbított
határidőig  nem  valósul  meg,  az  Önkormányzat  álljon  el  a  támogatási
szerződéstől.

3. hatalmazza fel a polgármestert a vonatkozó dokumentumok aláírására.

12.) Döntés a Törsvíz Kft. „v.a.” , Törökbálint, Raktárvárosi út 1. szám alatti
ingatlanon lévő épülettartozékok adásvételére vonatkozó szerződés aláírására 

dr. Gróza Zsolt vagyongazdálkodási osztályvezető: Ismerteti az előterjesztést.

Kapitány Gábort külsős bizottsági tag: Tartózkodni fognak, nem lehet áttekinteni
ennyi idő alatt, sürgősséggel került fel. 

Vágó Csaba kabinetvezető: volt egy hosszas vita a felszámoló és az önkormányzat
között. 

dr.  Molnár  Gábor  elnök:  Feltette  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a

bizottság   7 igen  3 tartózkodó szavazattal elfogadásra javasolt.

106/2018.(XII.05.) PEB sz.                                                    határozat
Döntés  a  Törsvíz  Kft.  „v.a.”  ,  Törökbálint,  Raktárvárosi  út  1.  szám  alatti
ingatlanon lévő épülettartozékok adásvételére vonatkozó szerződés aláírására

Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Pénzügyi  Ellenőrző
Bizottsága javasolja, hogy

1. az  Önkormányzat vásárolja  meg  a  Törsvíz  Kft.  „v.a.”  telephelyén  lévő,
mellékletben  felsorolt  épülettartozékokat  és  beépített  eszközöket  a
hivatalos  értékbecslés  alapján  megállapított  bruttó  3.172.460.-  Ft
vételáron.

2. az  1.  pontban  meghatározott,  összesen  bruttó  3.172.460  Ft,-  vételár
fedezetét  Budaörs  Város  Önkormányzata  biztosítsa  a  2018.  évi
költségvetéséről  szóló  2/2018.  (II.21.)  önkormányzati  rendelete  6/A
melléklet  1.  Tárgyi  eszközök,  immateriális  javak vásárlása,  „Törsvíz Kft.
„v.a.” telephely beépített eszközeinek, épülettartozékainak megvásárlása”
új sorára 3.173 e Ft-ot biztosít a 3. sz. melléklet I. Működési célú kiadások
5. Egyéb működési célú kiadások. 5. Általános tartalék sor terhére.

3. A  Képviselő  Testület  kérje  fel  a  Polgármestert,  hogy  az  előirányzat
átvezetéséről  a  következő  költségvetési  rendelet  módosítása  során
intézkedjen.

4. hatalmazza  fel  a  Polgármestert  az  1.  sz.  melléklet  szerinti  Adásvételi
szerződésnek megfelelő tartalmú szerződés aláírására.



További napirend nem lévén, az elnök megköszönte a munkát, és bezárta az ülést. 

k.m.f.

           Stift Nándor                           dr. Molnár Gábor
   jegyzőkönyv hitelesítő                                 elnök 

             aláíró 
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